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Zápis z 2. jednání vládního Výboru pro regionální politiku  

pracovní úroveň (PV-RP) ze dne 14. 5. 2024 

 

Zahájení a úvodní slovo  

I. Bartoš (ministr pro místní rozvoj a místopředseda vlády pro digitalizaci, MMR): přivítal 
přítomné členy a přidružené členy vládního Výboru pro regionální politiku. Připomněl význam 
existence Výboru, který se má zaměřit na identifikaci různých územních dopadů resortních 
politik a jejich usměrňování tak, aby nedocházelo k rozevírání nůžek mezi regiony. Cílem 
konaného jednání bylo věnovat se 3 tématům projednávaným na posledním zasedání a 
připravit vstup pro nadcházející jednání Výboru pro regionální politiku na vládní úrovni (VV-
RP), které se bude konat 19. června 2024.  

Zahájení a úvodní slovo tajemníka vládního Výboru pro regionální politiku 

J. Schneider (ředitel odboru strategie a analýz regionální politiky a politiky bydlení, MMR): 
Připomněl výsledky z prvního jednání Výboru na pracovní úrovni (z 15. 4. 2024), které se týkaly 
tří resortů: MŠMT, MD a MŽP.  

Školství – data a příprava modelu pro kapacitu škol 

M. Běťáková (MŠMT): se vyjádřila k postupu resortu v této oblasti za poslední měsíc. 
Nashromáždili nejaktuálnější datové základny a sumarizovali na jedno místo. K dispozici mají 
skutečná a rejstříková data, ale nemají nástroj, jak obcím kontrolovat vykazovanou rejstříkovou 
kapacitu oproti skutečné kapacitě škol.  

J. Schneider (MMR): položil dotaz k poklesu dětí a problematice efektivního využití stávajících 
kapacit budov školek / škol. 

M. Běťáková (MŠMT): uvedla příklad z Norska, kde dětské skupiny a MŠ se sdružují pod IČO 
a provoz dětských skupin je přímo v budově MŠ. V ČR je realizace tohoto konceptu 
problematická, protože zasahujeme do kompetencí dvou ministerstev. Ale do budoucna by to 
mohla být cesta. Je snaha tuto možnost propagovat směrem k samosprávám, aby v rámci 
zřizovacích listin pro MŠ umožnily vznik dětských skupin, čímž se využije budova a zároveň 
se šetří personální kapacity atd. 

I. Bartoš (MMR): na základě úkolu z vlády je potřeba udělat analýzu investic do infrastruktury. 
Bude následovat debata o struktuře a predikcích, tj. o tom, kdo, kam a na co resort poskytuje 
finanční prostředky a v jakém ročním objemu, vč. identifikace zdrojů dle druhu škol a porovnat 
s infrastrukturními kapacitami a plánováním. Na základě této analýzy by se prostředky měly 
nasměrovat tam, kde chybí. 

M. Běťáková (MŠMT): MŠMT umí udělat porovnání nejen na kapacitních datech, ale i na 
kvalitativních datech, které jim poskytla ČŠI (mapové podklady na úrovni ORP). 

J. Kuthanová (NS MAS): MAS jsou nositeli MAP vzdělávání na území ORP a mají přehled o 
tom, kde jsou jaké finanční prostředky v rámci projektů využity a nabídla spolupráci. 

P. Fišer (AKČR): navrhl jako zdroj dat přehledové tabulky z MS2021+ za PO 2021-2027 i 
z MS2014+ za PO 2014-2020 – z excelovských tabulek lze vyselektovat data, zpracovat do 
mapového výstupu a dále s nimi pracovat. 

J. Paznocht (SMOČR): nesouhlasil s používám excelovských tabulek a navrhl, aby informační 
systém byl digitalizovaný. Upozornil na skutečnost, že prostředky jsou někdy používány na to, 
aby byla škola dokonalá, nikoli na zvyšování její kapacity a že prostředky potřebujeme 
nasměrovat na personální kapacity, tj. na učitele. 

I. Bartoš (MMR): zakončil diskusi konstatováním, že musíme umět vytěžovat kapacity, které 
máme a zároveň umět určit, kde je potřeba investovat do infrastruktury a kde je potřeba 
investovat do lidí. V kontextu vládního úkolu (doporučení pro lepší územní rozložení finančních 
prostředků dle aktuální potřeby a prioritní oblasti) musíme vědět, kde potřebujeme peníze na 
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stavbu školy a kde peníze na lidi, proto potřebujeme znát i demografii a podle toho určit povahu 
investic. Zdůraznil potřebu věcných argumentů pro strategické rozhodování i materiál 
s přehledem akutních potřeb resortů, vč. dat. 

M. Běťáková (MŠMT): informovala přítomné o tom, že MŠMT by chtělo od příštího roku 
prosadit indexaci škol, což pomůže cíleně poskytnout finanční prostředky do regionu, který to 
potřebuje a zacílit tam, kam je to potřeba. Prioritou MŠMT v oblasti tvrdých investic jsou 
kapacity, tj. aby žáci měli vůbec kam chodit, pak rekonstrukce budov a teprve pak zkvalitňování 
a přestavba budov. MŠMT má k dispozici 300 mil. Kč, ale potřebujeme dalších 400 mil. Kč, 
aby mohli realizovat projekty, které jsou připravené k realizaci před vydáním Rozhodnutí o 
poskytnutí dotace. 

Doprava – diskuse k poslední míli a poptávkové dopravě (MD)  

Sociální klimatický fond – příprava dat pro sociálně klimatický plán (MŽP)  

M. Škabraha Dokupilová (MŽP): na základě informace od EK proběhla diskuse o nastavení 
fondu v ČR v rámci dopravy, a to především tam, kde není dobrá veřejná hromadná 
dostupnost v odlehlých regionech, a jak podpořit efektivní veřejnou dopravu. Předběžně mají 
od EK metodiku postupu schválenou. Výsledkem schůzky s MD a MMR (7.5.2024) bylo, že k 
dostupnosti hromadné dopravy budou využita data z IDOS a bude navázána spolupráce 
s analytiky ze Seznamu.cz, kteří disponují určitými daty.  

I. Bartoš (MMR): položil 3 dotazy týkající se struktury dat. Navrhl další jednání mezi MMR a 
MŽP, na kterém se bude hledat i jiný zdroj vhodného datového balíčku a na základě toho se 
určí postup. 

J. Schneider (MMR): poukázal na skutečnost, že jsou ministerstva, která mají data nebo sledují 
pohyb na mikroregionální úrovni a jsou schopna je sdílet. 

J. Koubek (MV): poskytl info o 3-letém projektu financovaném z Norských fondů, v rámci kterého 
sbírali data. Výstup projektu je dostupný na www.kamdojizdime.cz, je zpracován na úrovni jednotlivých 
obcí a MV je nabízí všem obcím. Výhodou je, že jsou zde zahrnuta data všech 3 operátorů z období 
2001-2023. Nevýhodou je, že dosud není zajištěno financování pro aktualizaci dat v příštích letech. 

I. Bartoš (MMR): data by se dala využít i pro jiné účely, např. pro Czechtourismu. Na rozšíření 

výstupu se může MMR finančně podílet. 

I. Hruban (MD): reagoval na informaci zástupce MV tím, že pro řešení dopravní dostupnosti je 
to nedostatečné, protože MD potřebuje zachytit dopravně chudé území, vytipovat místa, ve 
kterých není dostatečná dopravní obslužnost a kde je potřeba zajistit dopravu v řídce 
osídlených oblastech. MD potřebuje data, na základě kterých zjistí potřebu poptávkové 
dopravy. 

J. Paznocht (SMOČR): navrhl, aby se oba systémy, tj. data z IDOS + data od operátorů, tj. 
porovnala se poptávka a nabídky a pokud se někde liší, zjišťoval se důvod. Problém ČR je, že 
má příliš mnoho malých obcí, které nemají na senior-taxi. Pomohla by podpora cílená do obcí, 
které na provoz senir-taxi nemají prostředky. Otázka je, zda cílená podpora ze spodu by nebyla 
efektivnější než cílená podpora shora na integrované dopravní systémy. 

P. Kuncová (ČSÚ): upozornila na veřejně přístupný geoportál, kde jsou zveřejněna data ze 
sčítání obyvatel, která odrážejí demografickou situaci v ČR. ČSÚ nabídlo spolupráci. 

I. Bartoš (MMR): navrhl uspořádat pracovní schůzku s MV s cílem vytěžit data z projektu MV 
pro potřeby cestovního ruchu.  

J. Schneider (MMR): vnímá potenciál i pro širší schůzku MMR, MV a ČSÚ k datům a jejich 
následnému širšímu využití, vč. prodiskutování možností MPO k dalšímu jednání s mobilními 
operátory. 

Různé  

J. Schneider (MMR): zakončil jednání posledními komentáři k bodům různé. Další 3. jednání 
vládního Výboru pro regionální politiku na pracovní úrovni je plánované na druhý týden v září. 

http://www.kamdojizdime.cz/
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Termín jednání a návrh zápisu bude zaslán v nejkratším možném termínu. Shrnul zadané 
úkoly, které by měly být hotové do 19. června 2024. 

Dále přítomné seznámil s dalšími navrhovanými tématy, která zaslali členové nebo přidružení 
členové (SMOČR, MV, MO, MF, MŽP). MMR zváží, která témata by byla přínosná zařadit na 
jednání Výboru.  

Upozornil na obnovení činnosti Transformační platformy, která bude včleněna pod vládní 
Výbor pro regionální politiku na pracovní úrovni. Aktivita reaguje na dopis zaslaný hejtmanem 
Ústeckého kraje k posílení dialogu mezi členy vlády a uhelnými regiony o plánovaném 
odchodu ČR od uhlí a s tím souvisejícími socioekonomickými dopady na obyvatele a podniky, 
vč. nastavení odpovídajících opatření. 

Dalším bodem byla informace ohledně materiálu Plánu legislativních prací na rok 2024, 
v rámci kterého MMR chtělo průběžně spolupracovat s relevantními resorty a vhodně začlenit 
územní dimenzi do legislativních úkolů a řešit územní dopad ve formě zjednodušených TIA. 

V neposlední řadě avizoval žádost o spolupráci dotčených resortů při zpracování Zprávy o 
uplatňování Strategie regionálního rozvoje ČR 2021+, jejichž zpracování vychází ze zákona o 
podpoře regionálního rozvoje a která má být předložena vládě do 30. října 2024.  

Poslední informace se týkala nominace členů a přidružených členů, vč. jejich alternátů 
nominovaných do Výboru. Pro kontext: vládní Výbor pro regionální politiku (V-RP) zasedá na 
pracovní úrovni (PV-RP) a na vládní úrovni (VV-RP). Pracovní úroveň Výboru (PV-RP) 
organizuje MMR, připravuje vstupy pro vládní úroveň zasedání Výboru a účastní se ho 
nominovaní členové nebo jejich alternáti na pozici vrchního ředitele Sekce nebo ředitele 
odboru. Vládní úrovně Výboru (VV-RP) se účastní pouze členové vlády. Je proto vhodné znovu 
zvážit nominace členů a přidružených členů s ohledem na jejich časové možnosti, hloubku a 
míru detailu projednávaných témat. Poděkoval přítomným za účast a rozloučil se. 

 

Shrnutí úkolů: 

- MMR připraví vstupní tabulky dle stanovených kritérií, doplní o dostupná data 
a zašle MŠMT k doplnění. Ke spolupráci přizve i NS MAS. Cílem je zpracovat 
analýzu a na základě analýzy nasměrovat finanční prostředky tam, kde chybí 

- MMR svolá schůzku s MV a ČSÚ ke školním datům a jejich širšímu využití 
- MMR svolá bilaterální pracovní schůzku se zástupci MV ke zjištění struktury a 

dostupnosti mobilních dat a jejich následnému využití pro potřeby cestovního 
ruchu 

- MMR svolá pracovní schůzku s MŽP a MD k dořešení problematiky dopravně 
chudých území a zajištění potřebných dat i zjištění dalších možností 

- MD poskytne data za mobilitu obyvatel na základě licenční smlouvy 

Schválil: Jan Schneider, ředitel OSA-MMR  

V Praze dne 21. 5. 2024  


